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Punt 4. Eerste bestuursrapportage 2014 G e m e e n t e 
Hellendoorn 

Samenvatting: 
Hierbij presenteren wij u de eerste bestuursrapportage 2014. In deze rapportage schetsen wij u 
op hoofdlijnen een beeld van de uitvoering van de programmabegroting 2014. Eén en ander naar 
peildatum 1 april 2014. 

Als we kijken naar 2014 is een aantal beleidsplannen afgerond of liggen ze op schema. De be
langrijkste projecten van de afgelopen maanden zijn de 3 decentralisaties. We hebben een interne 
projectgroep opgestart en werken met de Twentse gemeenten samen aan de invoering in 'Samen 
14'. Op 1 juli leggen wij de schets van de uitvoeringsorganisatie voor de jeugdhulp en de over
dracht van de AWBZ taken aan uw raad voor. 
Verder is een pilot gestart in Hellendoorn Noord waarbij grondprijzen tijdelijk zijn verlaagd. Het 
Ravijn - zwem sport zorg - heeft het ITS symbool ontvangen voor de toegankelijkheid van het 
gebouw. Ook is het digitale ondernemersloket geopend en is er op onze website een talentenpor
taal gelanceerd zodat werkgevers contact kunnen leggen met mensen uit ons uitkeringenbestand. 

In financieel opzicht komt deze eerste bestuursrapportage uit op een tekort van C 269.000,--. Bij 
de tweede bestuursrapportage komen we met maatregelen om dit tekort op te lossen. De belang
rijkste meevaller is de leges van C 150.000,- voor de openstellingsvergunning van de Sa/land-
Twentetunnel. Daarnaast is een verzoek gedaan tot vervroegde uitbetaling van een deel van de 
voorziening privatisering was- en kleedruimten. Dit geeft een voordeel van 6 130.000,-. Na een 
schikking met de architect van het Huis voor Cultuur en Bestuur hebben we 6 75.000,- ontvan
gen (waar we op meer hadden gehoopt). Tegenover de meevallers staan enkele belangrijke te
genvallers. Een belangrijke tegenvaller is de voorziening voor reorganisatiekosten Soweco van 
ê 269.000,-. Door de economische crisis is de invulling van de Van den Steen Van Ommeren-
straat is vertraagd. De vertraging leidt tot Ç 64.000,- meer rentelasten. Ook de verkoop van de 
terreinen van voormalig sporthal Noetsele en voormalig Spoortheater is gestagneerd. Dit geeft 
hogere kapitaal/asten van in totaal C 174.000,-. Verder zijn subsidies voor huisvestingskosten 
aan ZINiN en bibliotheek verhoogd, wegens indexering van deze huisvestingskosten van de laat
ste jaren. In totaal gaat het hier om C 125.000,-. Voor de invoering van de decentralisaties ont
vangen we circa C 0,1 miljoen via het gemeentefonds, daarnaast denken we nog circa C 0,4 
miljoen aan invoeringskosten te moeten maken. Wij stellen voor om dit bedrag uit de reserve 
Wmo te halen. 

Wij stellen u afsluitend voor in te stemmen met deze eerste bestuursrapportage 2014 inclusief de 
daarbij behorende actualisatie van de begroting. 

Opdracht: 

Afgesproken rapportage in de Planning 8i Control cyclus. 

Aanleiding: 
In de eerste bestuursrapportage 2014 rapporteren wij over de uitvoering van activiteiten en de 
financiële consequenties van de begroting 2014 per 1 april 2014. 
Doelstelling: 
Inzicht geven in de beleidsmatige en de financiële stand van zaken van de uitvoering van de pro
grammabegroting 2014. Waar nodig passen we de begroting aan naar de huidige inzichten. Peil
datum van de eerste bestuursrapportage is 1 april 2014. 
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Mogelijke oplossingen: 
Het inzicht geven in de beleidsmatige en de financiële stand van zaken van de uitvoering van de 
programmabegroting 2014 doen we in 3 delen. Deel 1 is een algemene deel waarbij we ingaan 
op het beleidsmatige deel van de begroting en wat daarmee te maken heeft. Deel 2 is een finan
cieel deel waarbij we ingaan op onder meer de exploitatie van de begroting 2014, de investerin
gen en wat daarmee te maken heeft. Meer informatie over de exploitatie staat in bijlage 1. In 
bijlage 2 gaan we nader in op de investeringen en de risico's zijn opgenomen in bijlage 3. In deel 
3 gaan we in op bedrijfsvoeringszaken. 

Medio maart 2014 waren de nieuwe gemeenteraadsverkiezingen. Deze bestuursrapportage gaat 
over de periode tot april en beloopt daarmee vooral de vorige raadsperiode. De rapportage ligt 
echter ter vaststelling aan de nieuwe raad voor. In de 2 e bestuursrapportage 2014 hopen we 
elementen uit de eerste maanden van de nieuwe raad te kunnen toevoegen. De opzet en inhoud 
van de volgende bestuursrapportage is mede afhankelijk van het coalitieakkoord en eventueel het 
collegeprogramma. In vorige bestuursrapportages is steeds als bijlage een overzicht met activitei
ten opgenomen. Omdat deze activiteiten inmiddels uitgevoerd I gerealiseerd zijn, is die bijlage 
niet opnieuw toegevoegd aan deze bestuursrapportage. 

Activiteiten 2014 
In de eerste maanden van 2014 is weer het nodige gebeurd. Grotendeels stond deze maanden in 
het teken van de uitvoering van bestaand beleid. Toch konden we ook nieuwe zaken oppakken 
en vooruitdenken. Een aantal mijlpalen uit de eerste maanden van 2014 staat hieronder. 

1. In regionaal verband hebben we afspraken gemaakt over de afbakening van regionale en 
lokale werkzaamheden die in de decentralisaties op ons afkomen. De veertien Twentse ge
meenten werken samen in 'Samen 14'. 

2. Wij hebben het kader voor de inkoop en aanbesteding voor de jeugdhulp en Wmo vastge
steld. Gezamenlijk met de 14 Twentse gemeenten kopen we individuele maatwerkvoorzie
ningen voor de Jeugdhulp en de nieuwe Wmo-taken in. 

3. Voor de 3 decentralisaties hebben we als college de volgende beleidsstukken vastgesteld: 
» Schets uitvoeringsorganisatie Jeugdhulp en Wmo 2015; 
» Toegang tot en begeleiding in de jeugdhulp; 
» Toegang en ondersteuning Wmo 2015. 
Deze beleidsstukken komen op 1 juli in uw raad. 

4. Beleidsplan jeugdhulp 2015-2019 is opgesteld en bespreken wij met het maatschappelijk 
middenveld. 

5. De eerste uitgangspunten voor de bezuinigingen op de hulp bij het huishouden zijn vastge
steld in ons college en hebben we besproken met u en het maatschappelijk middenveld. 

6. In februari 2014 is de omgevingsvisie Hellendoorn "Natuurlijk Avontuurlijk" vastgesteld. 
7. Het bestemmingsplan permanente bewoonde recreatiewoningen is in maart vastgesteld. 
8. In februari heeft u het bestemmingsplan Noordzuidverbinding Hellendoorn- Hulsen vastge

steld, evenals de financiering van de vervroegde aanleg van het gehele noordelijk deel van 
de Noordzuidverbinding. 

9. Op 1 maart 2014 hebben wij het talentenportaal gelanceerd. Werkgevers kunnen dan met 
één druk op de knop via onze website contact leggen met de talenten die in ons uitkeringen
bestand zitten. 

10. Wij hebben een principebesluit genomen over de aanschaf van blauwe minicontainers voor 
het huis-aan-huis inzamelen van oud papier en karton. 
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11. Het digitale ondernemersloket is geopend. 
12. Op 13 maart hebben we het ITS (integraal Toegankelijkheids Standaard) Symbool ontvangen 

en aangebracht op Het Ravijn  zwem sport zorg . Het gebouw is daarmee bereikbaar, be

treedbaar en bruikbaar voor iedereen, ook voor mensen met een beperking. 
13. In HellendoornNoord is voor 6 kavels een pilot gestart met een tijdelijke verlaging van 

grondprijzen. De eerste indrukken zijn positief. 
14. In januari 2014 is in de parkeergarage LED verlichting aangebracht. 
15. Het hoogste punt van 'De Twijn' is bereikt. Dit is met de kinderen van de betrokken scholen 
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16. Wij hebben diverse accommodaties aangewezen binnen de woonservicegebieden, welke nu 

worden verbouwd. Daardoor kunnen activiteiten als samen koken en gezamenlijk eten 
plaatsvinden en zijn de gebouwen nog beter toegankelijk voor mensen met een beperking. 

17. in de misdaadmeter van het Algemeen Dagblad (april 2014) scoort Hellendoorn uitstekend. 
In Nederland zijn maar 16 gemeenten waar het veiliger is. Binnen Overijssel scoort alleen 
Staphorst beter. 

18. Met subsidie van de provincie is Sporthal Noetsele gesloopt en het terrein opnieuw ingericht. 

De invoer ing van de decentra l isat ies {3D) 
Per 1 januari 2015 zullen de taken beschreven in de Jeugdwet 2015 en de nieuwe wet Wmo 
2015 door de gemeenten moeten worden uitgevoerd. De gemeente Hellendoorn wil tijdig antici

peren op deze nieuwe ontwikkelingen. Het is noodzakelijk dat, zo snel als .mogelijk, de kaders van 
de uitvoeringsorganisatie door de raad worden vastgesteld, immers alleen na het vaststellen van 
deze kaders kan gebouwd worden aan de uitvoeringsorganisatie. 

Het streven is daī op de ingangsdatum 1 januari 2015 de doelgroepen die onder de Jeugdwet en 
Wmo 2015 vallen kwalitatief voldoende bediend kunnen worden en de uitvoeringsorganisatie in 
de basis staat, in het tweede kwartaal van 2014 worden door college en raad de uitgangspunten 
en het beleid bepaald met betrekking tot toegang en begeleiding in de jeugdhulp, toegang en 
ondersteuning Wmo 2015 en de schets van de uitvoeringsorganisatie Jeugdhulp en Wmo 2015, 
deze drie nota's hebben wij vastgesteld. Wij stellen voor deze nota's ter vaststelling aan u aan te 
bieden. Dit zijn: 
« De notitie 'Toegang en ondersteuning Wmo 2015' beschrijft het vertrekpunt, de uitgangspun

ten waarop de toegang Wmo 2015 zai worden ingericht, genomen besluiten op regionaal ni

veau en pilots die op dit moment in de gemeente Hellendoorn aan de orde zijn, Ook beschrijft 
deze notitie de AWBZ taken die naar de Wmo overkomen en welke doelgroepen daarbij ho

ren. 
» De notitie 'Toegang en begeleiding Jeugdhuip 2015' beschrijft het vertrekpunt, de uitgangs

punten waarop de toegang Jeugdhulp 2015 zal worden ingericht, genomen besluiten op regi

onaal niveau en pilots die op dit moment in de gemeente Hellendoorn aan de orde zijn. Ook 
beschrijft deze notitie de naar ons toekomende Jeugdhulptaken. 

* De uitvoeringsorganisaüt) per 2015 wordt beschreven in de notitie 'Schets uitvoeringsorgani

satie Jeugdhuip en Wmo 2015'. 

Naar verwachting wordt de nieuwe Wmo op 8 juli 2014 door de Eerste Kamer aangenomen. Dit 
betekent dat er ongeveer C 1 miljoen bezuinigd wordt op huip bij het huishouden, Door deze be

zuinigingsmaatregelen is het handhaven van het huidige beleid niet meer mogelijk. De nieuwe wet 
gaat uit van een gestructureerd huishouden in plaats van een schoon en leefbaar huis. Over deze 
bezuinigingen zijn we in gesprek met de Wmo raad, de raadscommissie en het maatschappelijk 
middenveld. Een voorstel op welke wijze deze bezuinigingen vormgegeven kan worden, hebben 
wij inmiddels vastgesteld. Een definitief voorstel verwachten wij pas na de zomer te kunnen op

stellen. 

Participatiewet 
Op grond van de participatiewet is de gemeente Enschede centrumgemeente. Dit houdt in dat de 
gemeente Enschede verantwoordelijk is voor het regionale overleg en voor de inrichting van de 
werkkamer, in de werkkamer wordt de samenwerking tussen de gemeenten, het UWV en het 
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bedrijfsleven vormgegeven. Iedere gemeente blijft zelf volledig verantwoordelijk voor de uitvoe

ring van de participatiewet en voor de lokale samenwerking met het bedrijfsleven. 

Projectorganisatie en kosten decentralisaties 
In verband met de invoering van de drie decentralisaties per 1 januari 2015 hebben wij in 2014 
een projectorganisatie opgezet waarbij we naast de beleidsontwikkeling ook de bedrijfsvoerings

aspecten bezien. We houden rekening met circa 10.000 uur extra ambtelijke capaciteit voor spe

cifieke kwaliteit die in onze organisatie nog niet aanwezig is en voor vervanging van bestaande 
capaciteit die wij nu inzetten voor de voorbereidingstaken. We ramen hiervoor C 450.000, , 
verdeeld over de volgende taken: 

A l l . 1 i.. MS, 
Beleidscapaciteit voor o.a. inkooptraject, samenwerking op Twents niveau, beleids 
formulering en opstellen van besluitvormende documenten. 
Voorbereiding digitalisering van de dossiers die naar ons toekomen. 
Inrichten werkplekken, licenties automatisering en huisvesting. 
Vervanging van bestaande capaciteit die nu wordt ingezet voor decentralisatietaken. 
Managementtaken. 

fĩ^Míůiŝ '...
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Specifieke beleidscapaciteit met het oog op doelgroepen die nu niet bekend zijn (zoals 
licht verstandelijk gehandicapten). 
Extra capaciteit voor consulenten en juridisch medewerkers op de terreinen van Parti

cipatiewet en de overdracht van de AWBZ taken naar de Wmo. Voor de jeugdzorg 
werken we zoveel mogelijk met bestaand personeel van bureau Jeugdzorg. 
Opleidingen en trainingen. 
Totaal raming (incl. p.m. posten) 

Bui 

Naast de C 450.000,  voor ambtelijke capaciteit, doen we een bijdrage in het Twentse project 
'Samen 14' van C 53.000,  en kosten software aanpassingen C 10.000, . De totale invoerings

kosten zijn dan C 513.000, . Via het gemeentefonds ontvangen we éénmalig 6 98.200, voor 
de decentralisaties. Wij stellen voor het restant van C 414.800,  te dekken uit de reserve Wmo. 

Bijstand 
Voldoende budget 
Door de economische crisis stijgen de kosten van bijzondere bijstand en de uitvoering van de 
minimaregelingen. Het is goed dat het budget voor 2014 door het Rijk verhoogd is. Op dit mo

ment gaan wij er vanuit dat we binnen deze budgetten de kostenstijgingen kunnen opvangen, 
maar uiteraard blijven wij dit de komende maanden volgen. In de tweede bestuursrapportage 
komen wij hierop terug. 

Aantal bijstandsuitkeringen 
Het lijkt er op dat er een voorzichtig herstel is van de economie, maar zowel onze eigen ervarin

gen uit het verleden als de prognose van het CPB hebben ons geleerd dat de werkloosheid de 
komende periode nog stijgt, evenals het aantal bijstandsuitkeringen. Wij verwachten op dit mo

ment niet een tekort op het inkomensdeel. Hoe dit werkelijk uitkomt, is afhankelijk van de defini

tieve vaststelling door het Rijk. Die definitieve vaststelling is meestal pas in september beschik

baar. 

Beperken instroom en investeren in uitstroom 
Uit het rekenkameronderzoek over de reintegratie is gebleken dat onze de uitstroom van uitke

ringsgerechtigden ten opzichte van de Twentse gemeenten beter is dan gemiddeld. Wij maken 
ons wel zorgen over de instroom. In 2014 is daarom een extra traject gestart om de instroom te 
beperken. Ook investeren we extra in sollicitatietrainingen om zo de uitstroom naar werk te be

vorderen. 
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Soweco 
In 2013 heeft Soweco er een reorganisatie doorgevoerd, waarbij ruim 20,6 fte is bezuinigd. Hier

van is 16 fte bezuinigd via gedwongen ontslag. De reorganisatiekosten van het ambtelijk perso

neel komen voor rekening van de deelnemende gemeenten in de Gemeenschappelijke Regeling 
Soweco. De reorganisatiekosten waren geraamd op C 3,1 miljoen. De directie van Soweco ver

wacht dat de werkelijke kosten lager gaan uitvallen. Het algemeen bestuur van de Gemeen

schappelijke Regeling heeft besloten orn een voorziening bij Soweco te treffen van C 2,5 miljoen, 
waarbij is afgesproken dat Soweco twee keer per jaar rapporteert over de stand van de voorzie

ning. Ons aandeel in de C 2,5 miljoen is C 269.000,.—, waarvoor wij bij deze bestuursrapportage 
een voorziening vormen. 

Het Ravijn - z w e m sport zorg 

Op 1 3 maart hebben we het ITS (Integraal Toegankelijkheid Standaard) Symbool ontvangen en 
aangebracht op Het Ravijn  zwem sport zorg  . Dit symbool geeft aan dat het gebouw bereik

baar, betreedbaar en bruikbaar is voor iedereen, ook voor mensen met een beperking. Een kwali

teit die we graag aan dit gebouw toevoegen, in overleg met stichting De Welle vindt het ou

derenzwemmen nu plaats onder begeleiding van medewerkers van Het Ravijn  zwem sport zorg 
 . in de sporthal vinden volop activiteiten plaats zoals het NK Turnen. Onderdeel van de exploita

tie is de verhuur van de horeca en de zorgvloer. Met de horecaondernemer voeren we overleg 
over het contract. We hebben nog geen definitieve invulling van de zorgvloer. Met andere partijen 
zoeken we naar diverse mogelijkheden voor de invulling van deze ruimten. In december 2013 
heeft de rechtbank uitspraak gedaan over de schade die wij claimden bij de architect en bouwbe

geleider. U bent hier eerder over geïnformeerd, inmiddels hebben wij tegen deze uitspraak beroep 
aangetekend, 

Passend onderwi js en leerlingenvervoer 
De schoien zijn zelf verantwoordelijk voor de realisatie van de uitgangspunten van het passend 
onderwijs. Voor onze regio betekent dit dat het onderwijs geconfronteerd wordt met een forse 
bezuiniging die het onderwijs zelf moet opvangen. Wij stemmen de wijze waarop we jeugdhulp 
verlenen af met het onderwijs. De leerplichtambtenaar is dan ook een belangrijke schakel tussen 
de gemeente en het schooiondersteuningsteam. Door het invoeren van het passend onderwijs 
moeten we ook de verordening leerlingenvervoer aanpassen. Deze aanpassing voeren we pas in 
in het schooljaar 2015/2016. De verordening leggen we tijdig aan u voor. 

i 3 8 ï Q 8 i u parKeren 
Eind 2013 hebben we de cijfers van de parkeerexpioitatie opgesteld, waarbij we zowel kosten als 
opbrengsten hebben doorgerekend naar een verwachting voor heel 2014 en verder, De parkeer

expioitatie is nog niet opnieuw doorgerekend. Wel zien we dat de inkomsten in de eerste maan

den achterblijven op de ramingen. Zodra we meer inzicht hebben in de effecten van de invoering 
van de blauwe zones en vergunninghoudersparkeren, maar ook de kostenkant van de parkeerex

pioitatie, komen we hier op terug. We bepalen dan ook hoeveel we de ramingen moeten bijstel

len. Zie ook punt 13 in de risicoparagraaf (bijlage 3)

Bíauwo zone en vnrgnnninghoudersgebied 
Eind 2013, en begin 2014 is op delen van de Rijssensestraat en Constantijnstraat en op de Mo

iukkenstraat een blauwe zone ingesteld. Hier mag met gebruikmaking van de blauwe schijf een 
half uur geparkeerd worden, in het verlengde hiervan verwachten we dat de invoering van de 
blauwe zone en vergunninghoudersparkeren leidt tot een afname van de parkeerinkomsten. In de 
loop van 2014 zal duidelijk worden hoe groot deze afname is en passen we deze post in de be

groting aan. 

Reai-īime parkeren /' slagboomparkeren 
De invoering van Real time parkeren is eind 2013 gerealiseerd. Betalen voor parkeren kan door 
middel van bellen, sms'en, app op de smartphone en internet. Op dit moment onderzoeken we of 
we MyOrder daar aan kunnen toevoegen. Op 22 april 2014 heeft u besloten niet over te gaan tot 
invoering van slagboomparkeren op de vier grote parkeerterreinen In, het centrum. Wel wilt u on
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derzocht hebben hoe het parkeerterrein aan de noordzijde van het station gereserveerd kan wor
den voor treinreizigers. 

Moties en amendementen 
In 2014 heeft u geen amendementen aangenomen, wel 1 motie. Dit betreft: 
« Raadsvergadering 28 januari: (13INK02497) motie vreemd aan de orde van de dag over 

startsubsidie voor Voedselbank Hellendoorn. Afwikkeling: op 11 februari heeft ons college 
besloten om een eenmalige subsidie aan Stichting Voedselbank Hellendoorn te verstrekken. 

Algemeen beeld 

Economische vooruitzichten 
Afgelopen maanden verschijnen er steeds meer berichten over een voorzichtig herstel van de 
economie. De economie groeit weer licht in 2014 en die trend lijkt zich voort te zetten in 2015. 
Waarschijnlijk zeker de eerste tijd nog onvoldoende om het tij van oplopende werkloosheid en 
stagnerende grondverkopen te keren. Ruimte voor nieuwe activiteiten of nieuw beleid kunnen we 
alleen vinden als we ruimte vrijmaken binnen het bestaand beleid. Daarnaast hebben we ook voor 
de komende jaren nog steeds een taakstelling die we moeten invullen bij de begroting 2015. 
Door de bezuinigingen van de afgelopen jaren blijft de (werk)druk, op zowel de organisatie als de 
uitvoering van bestaand beleid, onverminderd hoog. De economische situatie en de bezuinigingen 
op de interne bedrijfsvoering beperken de mogelijkheid om snel in te spelen op nieuwe ontwikke
lingen en/of vragen uit de samenleving. Toch mogen we niet ontevreden zijn met waar we nu 
staan. Ondanks de bezuinigingen is de afgelopen jaren ook veel gerealiseerd. Er ligt een goede 
basisinfrastructuur waar we maximaal van kunnen profiteren als de economische groei zich ver
der doorzet. 

Exploitatie 2014 

Budgettair perspectief 
De 1 e bestuursrapportage 2014 laat een tekort zien van C 269.000,- . Dit is het resultaat van 
een groot aantal mee- en tegenvallers. Hierna gaan we in op de belangrijkste ontwikkelingen. In 
bijlage 1 staat een gedetailleerde opsomming van de afwijkingen per programma met een toelich
ting. 

Meevallers 
In deze bestuursrapportage zit een aantal belangrijke meevallers. Namelijk: 
» Rijkswaterstaat heeft onlangs een openstellingsvergunning aangevraagd voor de Salland-

Twentetunnel. De leges hiervoor hadden we nog niet begroot en bedragen C 150.000,- . 
» Bij het leerlingenvervoer realiseren we door een gewijzigde ritindeling en een aanbestedings

voordeel op het nieuwe contract een besparing van C 50.000,- . 
» Voetbalvereniging DES heeft een aanvraag gedaan tot aanpassing van de accommodatie en 

gevraagd om vervroegde uitbetaling van de middelen in de 'voorziening privatisering was- en 
kleedruimten'. Deze voorziening is gewaardeerd op eindwaarde. Als we eerder uitbetalen, ge
beurt dit tegen huidige prijspeil. Dit geeft een voordeel van C 130.000,-. 

» Na de bouw van het Huis voor Cultuur en Bestuur hebben we een claim ingediend bij de ar
chitect vanwege kosten voor het herstel van fouten in het ontwerp. Nu, een aantal jaren la
ter, heeft dit geleid tot een schikking en hebben wij C 75.000, - ontvangen. Voor de begro
ting betekent dit een meevaller, maar gezien de hoogte van de claim van C 340.000,- , had
den we toch op meer gehoopt. 
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® In de begroting 2014 hadden we rekening gehouden met een bedrag van C 423.000,-- om 
het tekort op het gemeentefonds van 2013 op te vangen. Uit de gemeenterekening 2013 
blijkt dat dit tekort C 313.000,- is. Hierdoor is een lagere onttrekking uit de Vrij aanwendba
re reserve nodig in 2013, en hoeven we in 2014 minder te storten in de Vrij aanwendbare 
reserve. Dit geeft een voordeel van C 110.000,-. 

Tegenvallers 
Tegenvallers zijn er echter ook. De grootste zijn: 
s De invulling van de Van den Steen Van Ommerenstraaí is vertraagd. Deze vertraging leidt tot 

meer rentelasten. Voor 2014 bedragen deze rentelasten ê 64.000,- . 
» De kosten van de Regiotaxi zijn gestegen met C 80.000,- . Mensen maken meer gebruik van 

de Regiotaxi dan begroot. Vanuit de Wmo verstrekken wij geen vergoeding meer voor ver
voerskosten, maar wij bieden Wmo cliënten de mogelijkheid om gebruik te maken van de Re
giotaxi. Dit betekent dat een deel van de kosten van de Regiotaxi gedekt worden uit de 
Wmo. Daarnaast is de bijdrage uit de BDU uitkering die we voor de Regiotaxi ontvangen zo'n 
C 70.000,- lager. Van het totale nadeel van C 150.000,- vangen we C 100.000,- op uit de 
reserve Wmo orndat circa 2/3" van de kosten betrekking hebben op Wmo cliënten. Per saldo 
resteert een nadeel van C" 50.000,--. 

» Vanwege de economische crisis stagneert de verkoop van de terreinen van voormalig sport
hal Noetsele en voormalig Spoortheater. Dit geeft hogere kapitaallasten van C 119.000,-
respectievelijk C 55.000,- . 

» De subsidies aan ZINİN en bibliotheek voor huisvestingskosten zijn de laatste jaren niet geïn

dexeerd, terwij! de huisvestingskosten we! toenamen. Wij hebben de subsidies aan ZINiN en 
bibliotheek nu aangepast met C 65.000, respectievelijk C 60.000, . 

Budgettair neutrale ontwikkelingen 
Budgettair neutrale ontwikkelingen zijn vooral posten als kapitaallasten en gemeentefonds. Daar

van zitten de voor en nadelen bij de diverse programma's en komt de tegenhanger terug in pro

gramma 13. Per saldo verlopen deze posten dan budgettair neutraal. Bij de kapitaallasten corrige

ren we het voordeel van per saldo C 197.000, in programma 13 met de stelpost onderuitputting 
kapitaallasten. De grootste voordelen zijn de lagere kapitaallasten bij de VSO Elimschool voor 
C 30.000, door vertraging en C 40.000,  door het doorschuiven van diverse investeringen op 
het gebied van automatisering. Een andere budgettair neutrale ontwikkeling is de inrichting van 
de organisatie voor de decentralisaties door de onttrekking aan de reserve Wmo. Hiervoor schre

ven wij hier ai over. 

Gemeen te fonds 
De stelpost Rijksvoornemens, met taakmutatles

11 uit voorgaande circulaires over het gemeente

fonds, wenden we voor verschillende beleidsonderdelen aan. Zo besteden we o.a. C 273.400,— 
aan Centra voor Jeugd en Gezin (programma 7) en gebruiken we C 98.200, voor de invoerings

kosten van de decentralisaties (programma 9). In deze bestuursrapportage hebben wij de decem

bercirculaire verwerkt. De uitkering van het gemeentefonds in programma 13 stijgt met 
C 426.800, . Van dit bedrag is het volgende bestemd voor taakmutatles: 
* Wmo (programma 9} C 233.900, ; dit betreft een inflatiecorrectie. 
» Vergunningverlening, toezicht en handhaving C 130.000,, waarvan we C 65.000, (pro

gramma 12) gebruiken i.v.m. taken die we van de provincie overnemen en C 65.000, valt 
vrij. 

» Armoedebeleid (programma 10) C 77.000,. 

Ţaakrrii itatles: hei Rijk heeft diverse voornemens voor nieuw of gewijzigd beleid dat gemeenten uitvoeren. Bij nieuw 
beleid of beleidsintensivering compenseert het Rijk voor (eventuele) extra lasten en voegt middelen aan het gemeente

fonds toe. Bij schrappen van beleid of beleidsvermindering haalt het Rijk bedragen uit het gemeentefonds. Ons beleid is 
om bedragen groter dan C 5 . 0 0 0 ,  te ramen op een stelpost 'Gemeentefonds: Rijksvoornemens' . In de loop van het jaar 
bekijken we in hoeverre er beleidswijzigingen nodig zijn en op welke manier de wij met deze beleidswijziging willen om

gaan. Bij de bestuursrapportages en jaarrekening geven we aan hoe we met bedragen op deze stelpost omgaan. 
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Per saldo valt het gemeentefonds in de decembercirculaire, budgettair gezien, door een lager 
accres 2 C 14.100,-- voordelig uit. 

Inmiddels hebben we de meicirculaire van het gemeentefonds ontvangen. Wij verwachten voor 
2014 een voordeel uit het gemeentefonds van 6 50.000, - tot C 100.000,-. Wij nemen dit voor
deel mee bij de 2 e bestuursrapportage. Het gemeentefonds lijkt structureel ook licht positief uit te 
komen. Zoals gebruikelijk ontvangt u voor de raadsvergadering (van 1 juli 2014) een brief over 
het meerjarig verloop van het gemeentefonds. 

Meerjarig beeld 
In het overdrachtsdossier hebben we aangegeven dat we rekening moeten houden met een meer
jarig financieel effect vanwege het stagneren van de invulling van de herontwikkellocaties. Daar
naast hebben we in de jaarrekening 2013 een aantal structurele tegenvallers die een effect op 
het budgettair perspectief hebben. Beide onderdelen staan in onderstaande tabel. 

Onderdeel 
Stagneren herontwikkellocaties 
Structurele effecten jaarrekening 2013 
1 Įi)^.g]jįV0fĮĴİ;ļ;žiļį;ìjy y i ţ ú ť ļ l ļ 

 2 9 7 . 0 0 0  2 9 3 . 0 0 0  2 8 9 . 0 0 0 0 

 2 1 7 . 0 0 0  2 1 6 . 5 0 0  2 1 6 . 0 0 0  2 1 5 . 5 0 0 

Investeringen 

De investeringen bepalen ook in 2 0 1 4 voor een belangrijk deel de agenda. In totaal investeren we 
(exclusief grondexploitaties) in 2 0 1 4 circa C 1 9 , 4 miljoen. Dit was C 2 1 , 6 miljoen, maar met bij 
deze bestuursrapportage schuiven we voor Ê 2 , 2 miljoen door naar 2 0 1 5 en verder. In bijlage 2 
staat een gedetailleerde lijst van de investeringen voor 2 0 1 4 en verder. In onderstaande tabel 
staat het verloop van de 71 investeringen, verdeeld naar categorie met de bedragen voor 2 0 1 4 : 
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De grootste investeringen in 2014 zijn: Noordzuidverbinding (C 1,1 min.), aanleg en reconstructie 
riolering (C 3,8 min.), scholenclustering De Twijn (C 4,8 min.). Tuinen van Nijverdal (C 1,0 min.) 
en de vervanging van minicontainers (C 1,2 min.). De grootste investeringsbedragen die we van 
2014 doorschuiven naar 2015 e.v. zijn C 0,6 miljoen voor de nieuwbouw van VSO Elimschool en 
C 1,2 miljoen voor de Van den Steen Van Ommerenstraat. 

Accres: de jaarlijkse groei van het gemeentefonds wordt bepaald door de normeringssystematiek. Dit betekent dat de 
jaarlijkse groei van het gemeentefonds is gekoppeld aan de groei van de rijksuitgaven. Extra uitgaven, bezuinigingen, mee

en tegenvallers op de rijksbegroting hebben in deze systematiek direct invloed op de omvang van het gemeentefonds. 
Niet alle uitgaven van het Rijk tellen echter mee. Zo vallen onder andere de bijdragen aan Europa, de rentebetalingen en 
bijstandsuitkeringen niet onder de uitgaven die meetellen. De groei van het gemeentefonds heet het accres. Het Rijk 
informeert de gemeenten jaarlijks in de mei en septembercirculaires over het accres van het gemeentefonds. In deze 
circulaires informeert het Rijk ons ook over nieuwe gemeentelijke taken of taken die vervallen (taakmutaties). 



Algemeen 
In de bestuursrapportages rapporteren we over onze projecten onder de kop 'majeure projecten'. 
Dit zijn projecten die vanwege complexiteit, financiën, planning, politieke impact, risico's of om
vang specifieke aandacht verdienen. De lopende majeure projecten zijn: Combiplan I RW35, cen
trumplan Daarlerveen, WOP de Blokken, De Twijn en in iets mindere mate de Paarse Poort en 
stationsomgeving Noord. Bij stationsomgeving Zuid is fase 1A afgerond en vervolgfase 1B is 
nagenoeg afgerond. Ook zijn we bezig met de voorbereidende fasen bij de Tuinen van Nijverdal 
en de Noordzuidverbinding. Specifieke zaken van de projecten lichten we hierna toe. 

Combiplan R W 3 5 
Het Combiplan is in de eindfase van het project beland. Er moet nog wel vee! gebeuren voordat 
het project in gebruik genomen kan worden, maar het einde komt in zicht, in het Combiplan zijn 
diverse objecten (wegen, tunnel, bruggen etc.) voor ons gerealiseerd. De objecten zijn in de afge
lopen periode formeel opgeleverd en aan ons overgedragen. Daarmee zijn deze wegen, tunnel, 
bruggen etc. weer onze verantwoordelijkheid. Dat houdt onder meer in dat wij zorgen voor het 
beheer en onderhoud. 

Openstellingsvergunning 
Om de tunnei te kunnen gebruiken, moet Rijkswaterstaat bij ons een opensteilingsvergunning 
aanvragen. Deze vergunning hebben zij begin 2014 aangevraagd. De concept-vergunning ligt op 
dit moment ter inzage. Hiervoor zijn vele documenten ter toetsing bij ons ais het bevoegd gezag 
ingediend. Om de opensteilingsvergunning íe kunnen verlenen moet Rijkswaterstaat aantonen, 
dat de tunnel voldoet aan alle veiligheidseisen. 

Werkzaamheden aannemer 
De aannemerscombinatie is nog druk met het installeren van de vele installaties die in de en om 
de tunnel aangebracht moeten worden. Deze installaties worden allemaal aangesloten op de ver-
keerscentrale in Wolfheze (tussen Arnhem en Ede). Ook in deze verkeercentraie en in de dienst
gebouwen worden momenteel de nodige installaties aangebracht. Naast het installatiewerk legt 
de aannemer ook de weg buiten de tunnel aan en hebben zij een landschapsinrichtingsplan ge
maakt. De inrichting van het landschap doen zij in het najaar. 

N35 Nijverdal - Wierden 
De verkenningstudie voor het traject van de N35 tussen Nijverdal en Wierden is vorig jaar uitge
breid met een tweede tracé. Er wordt nu een noordelilk en een zuidellìk trao^ verkend- Hí̂ t noor
delijke tracé ligt dicht tegen de spoorlijn aan. Het zuideiijke tracé ligt ongeveer op de bestaande 
N35. De verkenning van dit extra tracé is momenteel gaande. Oorspronkelijk zou de minister in 
2013 een voorkeursbesluit nemen. Door de toevoeging van het extra tracé wordt dit nu eind 
2014. Deze vertraging gaf de provincie en ons de mogelijkheid om een onderzoek in te steüen 
naar de mogelijkheden van ongeüjkvloerse aansluitingen in Nijverdal. Dit onderzoek is de afgelo
pen maanden afgerond. De uitkomst is dat het mogelijk is om voor circa C 23 miljoen bij de Burg. 
H. Boersinge! een ongeüjkvloerse aansluiting te realiseren en bij de Baron van Síernbaehiaan een 
ongelijkvloerse kruising te maken. De regionale partijen (provincie, regio Twente en wij) hebben 
zich gezamenlijk garant gesteld om deze extra C 23 miljoen te bekostigen. Over de onderlinge 
verdeling van dit bedrag informeren wij u in een separate nota. De extra C 23 miljoen was voor 
het Rijk aanleiding om in de verkenningstudie nu ook een ongelijkvioerse variant van aansluitingen 
en kruisingen in Nijverdal te onderzoeken. De besluitvorming door de minister over welke variant 
het Rijk aaniegt, vindt ook in het najaar van 2014 plaats. 

N35 Wijthmen - Nijverdal 
In 2013 is op de rijksbegroting een bedrag van C 15 miljoen opgenomen om verkeersveiligheids-
maatregelen op het gedeelte Wijthmen - Nijverdal te treffen. Vervolgens is door de betrokken 
overheden een plan van aanpak opgesteld op basis van een MIRT (Meerjarenprogramma Infra
structuur, Ruimte en Transport) onderzoek uit 2012. In het plan van aanpak is een maatregelen-
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lijst opgenomen. De voorgestelde maatregelen worden nu uitgewerkt tot oplossingen. Gelijktijdig 
worden de kosten van de verschillende oplossingen bepaald. Daarna prioriteert de stuurgroep de 
oplossingen en de kosten op basis van de vastgestelde criteria. In de loop van dit jaar maakt de 
stuurgroep bekend welke maatregelen voor de beschikbare C 15 miljoen worden getroffen. Uit
voering vindt dan naar verwachting plaats in 2015/2016. 

De Twijn 
Het werk verloopt, mede door de zachte winter, wat sneller dan de planning die in het contract is 
opgenomen. Het hoogste punt is inmiddels bereikt en dat hebben we gevierd met de kinderen 
van de betrokken scholen. Eind mei 2014 is definitief duidelijk of het gebouw in de herfstvakan
tie in gebruik genomen kan worden. Het voorspoedige verloop heeft geen financiële gevolgen. Op 
dit moment verwachten wij dat we het project volledig binnen het beschikbaar gestelde krediet 
realiseren. De enige onzekerheid is de opbrengst uit de verkoop van grond van de vrijkomende 
schoollocaties. Deze opbrengst dient als dekking voor de investering. Ook stelde de aannemer 
tijdens de 'dag van de bouw' het gebouw open voor alle geïnteresseerde burgers. 

Centrale Strip 
Stationsomgeving noord 
Het project stationsomgeving noord is vrijwel gereed. Het restant van de bomen wordt in 2014 
en 2015 geplant. Er komen nog circa 40 parkeerplaatsen op de plaats waar nu de tijdelijke be
bouwing van de aannemerscombinatie staat. Deze keet blijft tot begin 2015 staan, totdat de 
werkzaamheden aan het Combiplan zijn afgerond. 

Stationsomgeving zuid 
De werkzaamheden van de fase 1B zijn bijna gereed. Dit betreft de parkachtige inrichting van de 
zogenaamde driehoek tussen Grotestraat, de winkel EP, de RK kerk en 't Achterom. Het is de 
bedoeling dat dit jaar ook nog een volgende fase wordt uitgevoerd, de toegangsweg inclusief 
groeninrichting tussen deze driehoek en de Meijboomstraat. Wij hebben het aanbestedingsvoor
deel bij fase 1B van C 62.000, - conform uw amendement bij de 2 e bestuursrapportage 2012 
overgeheveld naar het project Tuinen van Nijverdal. 

Tuinen van Nijverdal 
Wij werken in bouwteamverband samen met de aannemers Agterberg en Dusseldorp voor de 
verdere uitwerking en realisatie van project Tuinen van Nijverdal. Hierbij werken we met een 
taakstellend budget waarvoor alle werkzaamheden moeten worden gedaan. Met Rijkswaterstaat 
en ProRail sluiten we overeenkomsten en gaan we vergunningen aan over het gebruik van het 
tunneldak. Begin juni start de uitvoering en het is de bedoeling dat eind 2014 de werkzaamheden 
gereed zijn. 

Van der Steen Van Ommerenstraat 
Als gevolg van de economische crisis en de situatie op de woningmarkt heeft de herontwikkeling 
van gemeentelijke locaties enige tijd stil gelegen. Nu de afronding van het project Combiplan 
Rijksweg 35 en spoor nadert en het tunneldak wordt ingericht, achten wij de tijd rijp om aan de 
slag te gaan met het opstellen en uitwerken van de plannen. We willen de locatie vraaggericht 
ontwikkelen. Na de zomervakantie starten we met een pilot co-creatie waarbij de locatie met 
meerdere partijen, maar in ieder geval burgers, onder de loep wordt genomen. 

Noordzuidverbinding 
De Noordzuidverbinding is de afgelopen periode verder in procedure gegaan. U heeft in februari 
2014 het bestemmingsplan van het gedeelte vanaf de Schuilenburgerweg tot aan de Helmkruid
laan vastgesteld. Dit bestemmingsplan heeft ter inzage gelegen. Hiertegen is geen beroep inge
steld bij de Raad van State. Het bestemmingsplan is daarmee onherroepelijk geworden. 

Aanleg noordelijk deel in 2015/2016 
Regio Twente is bereid om voor de Noordzuidverbinding een subsidie beschikbaar te stellen van 
circa 6 1,8 miljoen. Hierdoor is het mogelijk geworden om het gedeelte van de Ommerweg tot en 
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met Ben 81 Jerry's te realiseren in 2015/2016. In uw raadsvergadering van februari 2014 heeft u 
besloten tot de aanleg van dit deel in 2015/2016. Om tijdig alle gronden in bezit te hebben, is de 
onteigeningsprocedure in gang gezet. Het onteigeningsbesluit heeft u in april genomen. Onder
tussen gaan wij door met de minnelijke verwerving. Na de zomer van 2014 komen we met nade
re voorstellen in het licht van het nieuwe coalitieakkoord. 

Subsidie taaks telling 
Tot en met de vorige bestuursrapportage was een subsidietaakstelling opgenomen bij het project 
Noordzuidverbinding van C 1.0 miljoen voor het noordelijk deel van de Noordzuidverbinding en 
C 0,4 miljoen voor het zuidelijk deel van de Noordzuidverbinding. Met de toezegging van Regio 
Twente van C 1,8 miljoen voor het noordelijk deel van de Noordzuidverbinding is C 1,0 miljoen 
van de taakstelling ingevuld. Met het verschil van C 0,8 miljoen hebben we o.a. de investering 
van het noordelijke deel van 2020/2021 naar 2015/2016 kunnen halen conform het raadsvoor
stel dat u op 20 februari 2014 heeft vastgesteld. De hiervoor genoemde subsidietaakstelling van 
C 0,4 miljoen voor het zuidelijk deel (van Hulsen tot de rotonde bij OLA) staat gepland in 2021. 

Paarse Poort 
De provincie Overijssel heeft eind 2013 de termijn, waarbinnen wij de prestaties voor het project 
moeten leveren, verlengd tot eind 2014. Reden hiervoor is om een goede afstemming mogelijk te 
maken met de werkzaamheden voor het Combiplan RW35 en het spoor. Begin maart heeft het 
achterste gedeelte van de parkeerplaats aan de Nijverdalsebergweg dezelfde uitstraling gekregen 
als de voorzijde. De hagen en de oude verlichting zijn verwijderd en vervangen. 

Centrumplan Daarferveen 
De aannemer heeft de verdiepingsvloer in het nieuwe Kulturhus gelegd en binnenkort beginnen de 
leerlingen van het ROC met het plaatsen van de binnenmuren voor de woningen op de 1e verdie
ping. Omdat er sprake is van een pilot waarbij leerlingen nagenoeg alle werkzaamheden uitvoe
ren, verloopt de uitvoering minder snel dan verwacht. Wij overleggen hierover met de subsidie
verstrekkers. Verder hebben provincie Overijssel en Regio Twente aanvullende subsidies toege
zegd en hebben we inkoopvoordelen behaald. Met deze voordelen hebben we het bedrag waar
voor wij garant stonden bij aanvang van het project (circa C 209.000,-), weten terug te brengen 
tot ongeveer C 60.000,- . Hierbij maken we de kanttekening dat dit een tussenstand is. Dit be
drag kan hoger of lager worden door mee- op tegenvallers tijdens de uitvoering. Wij verwachten 
extra kosten door de trage uitvoering van de werkzaamheden en de daarmee samenhangende 
uitloop in de planning. Het perceel grond naast het dorpshuis, waar Irma's Smikkelshop gevestigd 
was, willen we aankopen omdat dit de ruimtelijke kwaliteit en het functioneren van het toekom
stige Kulturhus verbetert. Hierover leggen wij een separate nota aan u voor. 

Spoortheater 
De verkoop van het voormalige terrein van het Spoortheater aan de Parallelweg te Nijverdal aan 
Trebbe/de woningstichting Hellendoorn is nog niet afgerond, omdat er nog een erfdienstbaarheid 
op de gronden rust. Wij willen de onderhandelingen over de erfdienstbaarheid op korte termijn 
afronden, zodat we de grondtransactie kunnen afwikkelen. 

W O P de Blokken 
Middenzone/parkzone 
De derde (en laatste) fase van de Middenzone is afgerond. Voor de Parkzone zijn twee concept
modellen opgesteld. Bewoners hebben gekozen voor het model 'industrieel'. Dit wordt momen
teel uitgewerkt tot een definitief ontwerp, dat de woningstichting en wij eind 2014 kunnen vast
stellen. In 2015 zal naar verwachting de uitvoering beginnen. 

11\ „ „ -

Bij de Westzone voeren wij het bouwrijpmaken van het terrein uit. Doordat er in de gesloopte 
woningen meer asbest aanwezig was dan de inventarisaties hebben uitgewezen, heeft de sloop 
langer geduurd dan voorzien. Hierdoor zijn wij later gestart met het bouwrijp maken. Rond juli 
2014 start de bouw van de nieuwe woningen. De oplevering van de woningen zal niet, zoals 
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aanvankelijk verwacht, in januari 2015 plaats hebben, maar rond april 2015. Daarna maken wij 
het terrein woonrijp. Deze uitloop in planning heeft voor ons geen budgettaire gevolgen. 

Grondexploitaties 

De gemeente Hellendoorn ontwikkelt op diverse plekken woningbouwlocaties en industrieterrei
nen. De gemeente heeft de gronden verworven, ontwikkelt de plannen, zorgt voor bestemmings
plannen, maakt bouw- en woonrijp en geeft de kavels uit, al dan niet i.s.m. marktpartijen. Deze 
zogenaamde grondexploitaties hebben een lange doorlooptijd, afhankelijk van de grootte van het 
gebied en de verkoop van kavels. Gedurende de looptijd is de grondexploitatie aan verandering 
onderhevig. De veranderingen zijn vaak een gevolg van ontwikkelingen op macro- en microni
veau, zowel op economisch, planologisch en stedenbouwkundig gebied als van ontwikkelingen 
op de geld- en kapitaalmarkt. Deze veranderingen hebben nagenoeg altijd financiële consequen
ties voor de grondexploitatie. Het is daarom van belang om de grondexploitaties periodiek te ac
tualiseren om zo tijdig bij te kunnen sturen. 

Herzieningen grondexploitaties 
Volgens afspraak houden we bij de 1 e en 2 e bestuursrapportage de grondexploitaties tegen het 
licht. Zo nodig herzien we de grondexploitaties dan. De herzieningen van de grondexploitaties 
omvatten aanpassingen van de resultaatberekeningen op basis van de nieuwste inzichten. Bij 
deze 1 e bestuursrapportage verwerken we de structurele gevolgen van de jaarrekening 2013 voor 
de komende jaren. 

Wijzigingen parameters ten opzichte van de vorige bestuursrapportage 
Ten opzichte van de vorige bestuursrapportage is er geen reden geweest de parameters in de 
grondexploitatie bij te stellen. De prijzen voor woningkavels indexeren we niet tot en met 2015. 
Voor de meeste exploitaties hanteren we een rentepercentage van A-%, dit komt overeen met het 
gemiddelde percentage voor de door ons afgesloten langlopende geldleningen. Gezien het prijsni
veau voor bedrijventerreinen in omliggende gemeenten is er geen aanleiding het percentage 
waarmee de kavelprijs jaarlijks stijgt, naar beneden bij te stellen. Ook de te verwachten jaarlijkse 
kostenstijging (30Zo) blijft gelijk. 

Hellendoorn-Noord 
Door het uitblijven van kavelverkopen hebben wij besloten om voor onze 6 kavels aan de Flier-
huyserve tijdelijk de grondprijs te verlagen. Daarnaast bieden we de mogelijkheid op een extra 
korting als er een extra duurzame woning wordt gebouwd. De mensen die staan ingeschreven 
voor de bouwkavel zijn hierover begin april geïnformeerd. Wij stellen voor om de kosten van de 
pilot (het extra tekort op de exploitatie) van circa C 113.000,- ten laste van de bufferreserve te 
brengen. 

Gronduitgifte 
Door de aanhoudende economische crisis blijft de uitgifte van bouwgrond reeds jaren achter bij 
de oorspronkelijke verwachtingen. Ook voor 2014 ramen we de verwachte uitgifte van woning
kavels relatief voorzichtig. We verwachten dat de pilot voor prijsverlaging in Hellendoorn-Noord 
leidt tot verbetering van het uitgiftetempo ten opzichte van de laatste jaren. De werkelijke ver
koop van woningkavels zal met name ingegeven worden door het herstel van vertrouwen in de 
economie. 

Accountant 
Bij de controle van de jaarrekening 2013 heeft de accountant ook gekeken naar de grondexploita
ties. Zij gaan daar in het accountantsverslag bij de jaarrekening 2013 ook uitvoerig op in. In het 
kort komt het erop neer dat zij onze uitgangspunten en parameters correct vinden. Wel geven zij 
aan dat waarderingen onder meer afhankelijk zijn van schattingen. Dat maakt dat exploitaties 
belangrijke risico's kennen en de waardering onzeker is. Voor details verwijzen wij naar het Ac
countantsverslag 2013. 



Stand van zaken grondexplo i tat ies 
ín onderstaand overzicht staat de stand van zaken van onze grondexploitaties, zowel financieel 
als operationeel. 
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Uitgifte van de gronden verloopt moeizaam, enige uitgifte in 
2011 geweest. De looptijd is gebaseerd op een gemiddelde 
uitgifte van 2 hectare per jaar en loopt t/m 2 0 2 5 . 
Uitgifte van de gronden verloopt moeizaam. Laatste jaren 
slechts 1 kavel verkocht. 

De bouw loopt achter t .o.v. de gronduitgifte. Met name de 
vrijstaande woningen lopen achter op de planning. De aan 
gepaste verkoopprijzen en vertraging in de uitgifte ieiden tot 
een verwacht verlies van Ê 0,7 min waarvoor een voorzie

ning is getroffen. De einddatum is 3 jaar opgeschoven bij de 
vorige herziening. 
De uitgifte van de gronden voor (half)vrijstaande woningen 
loopt moeizamer dan verwacht . W e zijn een pilot gestart 
waarbij de prijzen voor de bouwrijpe kavels tijdelijk verlaagd 
zijn Inmiddels hebben zich enke'e belangstellenden gemeld 
Op het totaai verwachten we een verlies van C 1,3 min. 
Hiervoor hebhen WB een voorziening geľroffen. He ìnontijri 
is 4 jaar verlengd bij de vorige bestuursrapportage 
Enkele kavels zijn in de afgelopen jaren verkocht. 
De 'īe kaveī is inmiddels bebouwd. Vervolg uitgifte na be

stemmingsplanprocedure. Er wordt een positief saldo ver

wacht . 

Legenda: 

Exploitatie loopt volgens planning Afgerond I loopt op schema 

Winstgevendheid onder druk 

Verliesgevende exploitatie Ernstige vertraging in uitgifte van kavels 
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terwijl we andere zaken moeten stopzetten. Een goede communicatie over wat we van elkaar 
kunnen en mogen verwachten, ÍS en blijft daarbij van groot belang. Daarbij gaat het niet alleen 
om de communicatie tussen ambtelijke organisatie en ons coiiege, of tussen ons en uw gemeen

teraad, maar vooral ook om de communicatie met burgers, bedrijven en maatschappelijke organi

saties. Deze bestuursrapportage kan daarbij een middel zijn. 
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Ontwikkeling loonkosten 
Wij hebben een nieuwe prognose opgesteld van de te verwachten loonkosten 2014. Daarnaast 
houden we rekening met actuele premies voor pensioenen en sociale lasten. De sociale lasten en 
de pensioenpremies vallen C 113.000,-- hoger uit dan begroot. Reden hiervoor is dat wij bij de 
begroting voor 2014 geen rekening hebben gehouden met de herstelpremie voor pensioenen. Het 
pensioenfonds ABP heeft een herstelpremie ingevoerd als tijdelijke maatregel om de dekkings
graad van pensioenfondsen te verhogen. Vanwege het tijdelijke karakter van de herstelpremie, 
hadden wij deze niet voor 2014 en verder opgenomen. In het pensioenakkoord is afgesproken 
dat de herstelpremie gehandhaafd blijft. Door de herstelpremie voor 2014 en verder op te nemen 
hebben we een nadeel van C 113.000,- . Hier staat in 2014 een eenmalige meevaller van 
C 75.000, - tegenover omdat we over 2013 nog WAO-WIA premies terugontvangen. Per saldo is 
er op dit moment een tekort van C 38.000,- . Daarnaast is er bij het opstellen van de eerste be
stuursrapportage 2014 nog steeds geen cao 2013/2014. De onderhandelingen zijn gestopt en 
stakingen zijn aangekondigd. Hopelijk is op het moment van de 2 e bestuursrapportage meer dui
delijk over de cao en kunnen we dan vaststellen of een aanpassing van het loonkostenbudget 
noodzakelijk is. 

Bezuinigingstaakstelling op formatie 
De bezuinigingstaakstelling op formatie tot en met 2013 hebben we volledig ingevuld. De taak
stelling tot en met 2014 bedraagt ruim C 0,7 miljoen. Hiervan hebben we 640Zo ingevuld, oftewel 
bijna C 0,5 miljoen. Daarmee lopen we op schema om de taakstelling voor 2014 volledig in te 
vullen. Kosten die verband houden met bovenformatieve functies compenseren we door het niet 
invullen van vacatures en het verrichten van werkzaamheden voor derden. De taakstelling voor 
201 5 en verder (10 fte) pakken we volgend jaar op. 

Ziekteverzuim 
Over heel 2013 lag het percentage op 3,97^1. Het verzuimpercentage ligt in de eerste maanden 
van het jaar altijd wat hoger, zo ook in 2014. Het ziekteverzuim tot en met maart 2014 bedraagt 
4,25*^). Dit voldoet aan onze verwachtingen. 

Overheidsparticipatie 
In 2012/2013 is een groep van 11 medewerkers opgeleid tot trainers in overheidsparticipatie. 
Deze groep traint momenteel op haar beurt de tweede lichting collega's in overheidsparticipatie 
volgens het train-de-trainer principe. De training vloeit voort uit wat we de laatste jaren hebben 
gedaan op het gebied van overheidsparticipatie en sluit aan bij de uitgangspunten die zijn ge
noemd in de strategische visie. Verder hebben wij als gemeente op 2 ochtenden andere gemeen
ten uitgenodigd. Onder andere om uit te leggen hoe deze training tot stand is gekomen, hoe de 
training is opgebouwd en is ingebed in onze organisatie. 

Voorgestelde oplossingen: 
Zie mogelijke oplossingen. 

Burger en overheidsparticipatie: 
N.v.t. 

Communicatie: 
Met een persbericht en in het Hellendoorn Journaal communiceren we over de belangrijkste za
ken in deze bestuursrapportage. 

Effecten meten: 
N.v.t. 

Planning: 
Behandeling van de bestuursrapportage door: 
» B&W is op 3 juni 2014 en 6 juni 2014 



» Commissie SLZ op 17 juni 2014; Commissie GG op 18 juni 2014; Commissie ABZ/M op 19 
juni 2014 

® Raad op 1 juli 2014 

Concept Besluit: 
1, Instemmen met de eerste bestuursrapportage 2014 en de daarbij behorende begrotingswijzi

ging, die op de gebruikelijke wijze ter inzage is gelegd. 
2, De totaalbudgetten, zoals verwerkt in deze eerste bestuursrapportage 2014, zijn taakstellend. 
3, De Programmabegroting 2014 e.v., voor zover nodig, aanpassen aan de ontwikkelingen die in 

deze bestuursrapportage staan. 
4, Voor de invoeringskosten van de 3 decentralisaties C 414.800, onttrekken aan de reserve 

Wmo. 
5, De kosten van de pilot tot tijdelijke verlaging van de verkoopprijs bij Hellendoorn Noord van 

circa C 113.000, ten laste brengen van de bufferreserve. 

Nijverdal, 3 juni 2014 

îurgemeester en Wethouders van Hellendoorn, 

ī ye secretaris. 

| F. Dijkstra MBA, 

! s l 
S I # . 

ļ 

*~ëebtíff««iafiatex, 

mevr. A.H.Raven BA 

Advies commissie(s): 
De commissies SLZ, GGB en ABZM stemmen ermee in dat het voorstel wordt voorgelegd aan de 
raad. 

Nr. 14INT01348 

Aldus besloten, 

Nijverdal, 1 juli 2014 

De raad van Hellendoorn. 

De ariffier, „ 
X ĩ 7 I 

mevr.,dfs..K. Zomer 

de voorzitter, 

mevr. A.H.f?ãven BA 

Bijlagen: 
Bijlage 1: Ontwikkeling budgettair perspectief 
Bijlage 2: Stand van zaken investeringen 
Bijlage 3: Risicoparagraaf 


